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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Op 1 januari 2015 gaan veel verantwoordelijkheden m.b.t. de jeugdzorg van Rijk en 

Provincie over naar gemeenten. Er zijn echter nog veel knelpunten. Zo geeft het 

landelijke Bureau Jeugdzorg de volgende informatie op haar website:  

“Nu al krijgen kinderen en ouders te maken met de gevolgen. Door een groot verloop 

van personeel en sluiten van locaties, worden kinderen en ouders geconfronteerd met 

ingrijpende veranderingen in hun behandeling en zorg. Op dit moment bereiden veel 

van de ondervraagde organisaties zich voor op krimp en sanering. Hierbij verliezen 

tenminste 1800 jeugdzorgprofessionals voor eind 2015 hun baan. Faillissementen van 

jeugdzorgaanbieders zijn een reële dreiging. De beschikbare zorg voor kinderen en 

ouders neemt hierdoor af, terwijl nieuwe lokale zorg nog niet overal beschikbaar is.” 

 

1. Kent u het bericht “Gemeenten niet klaar voor overgang jeugdzorg in 2015”?1 

 

Antwoord 

Ja. 

 

2. Kunt u aangeven welke Zuid-Hollandse gemeenten nog niet klaar zijn voor de 

overgang van de jeugdzorg in 2015? 

 

Antwoord 

De Staatssecretaris van het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport en de 

Staatssecretaris van het Ministerie van Veiligheid en Justitie geven in de brief van 28 

augustus 2014 aan dat in 11 regio’s het inkoopproces – gezien de beschikbare tijd – 

onvoldoende zekerheid biedt dat de subsidies daadwerkelijk vóór 1 november 2014 

vastgesteld c.q. de contracten voor die datum gesloten zijn. Het rijk maakt de namen 

van deze 11 regio’s niet bekend. 

 

                                                           
1 http://www.telegraaf.nl/binnenland/23017982/__Niet_klaar_voor_jeugdzorg__.html 
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3. Lukt het de Zuid-Hollandse gemeenten om voor 1 november a.s. goede afspraken te 

maken met jeugdzorginstellingen? Zo nee, welke consequenties heeft dit volgens u 

voor kinderen die hulp nodig hebben? 

 

Antwoord 

Door de Zuid-Hollandse gemeenten wordt er veel aan gedaan om er voor te zorgen 

dat op 1 november 2014 de Zuid-Hollandse regio’s van samenwerkende gemeenten 

(hierna: regio’s) goede afspraken hebben gemaakt met de jeugdzorgorganisaties. Het 

inkoopproces is in alle regio’s in volle gang, waarbij de inzet is dat uiterlijk 1 november 

2014 afspraken zijn gemaakt. De regio’s zijn in dit proces mede afhankelijk van de 

informatie die jeugdzorgorganisaties aanleveren en de aansluiting tussen het 

beschikbare budget van gemeenten/regio’s en de aangevraagde budgetten door de 

jeugdzorgorganisaties. De provincie heeft op 9 september 2014 aan de drie regio’s 

aangeboden om gebruik te maken van provinciale ondersteuning bij het proces van 

financiering en inkoop. 

 

4. Kunt u aangeven welke Zuid-Hollandse gemeenten het jeugdzorgbudget voor 2015 

nog niet inzichtelijk hebben gemaakt en welke Zuid-Hollandse gemeenten de 

overgang van de jeugdzorg naar hun gemeente nog niet op orde hebben? 

 

Antwoord 

Met de meicirculaire 2014 hebben alle gemeenten inzicht gekregen in het budget dat 

zij in 2015 beschikbaar hebben voor jeugdzorg, zie verder antwoord 2. 

 

5. Komt volgens het college de daadwerkelijke beschikbaarheid van jeugdzorg in  

Zuid-Holland in gevaar door de transitie van de jeugdzorg naar gemeenten? Zo nee, 

waarop baseert u dat? Zo ja, welke maatregelen gaat u nemen? 

 

Antwoord 

Zolang de Wet op de jeugdzorg van kracht is, is de provincie verantwoordelijk voor de 

planning en financiering van de jeugdzorg in Zuid-Holland. Alle jeugdzorgorganisaties 

dienen zich dan ook te houden aan de Wet op de jeugdzorg en uitvoering te geven 

aan de geformuleerde acties in het Hoofdlijnenakkoord en het Uitvoeringsprogramma 

Jeugdzorg 2014. De provincie zal er op toe zien dat de beschikbaarheid van 

jeugdzorg onder verantwoordelijkheid van de provincie niet in het geding zal komen 

door de decentralisatie. Daarnaast heeft zoals gezegd, de provincie op 9 september 

2014 aan de drie regio’s aangeboden om gebruik te maken van provinciale 

ondersteuning bij het proces van financiering en inkoop. 

 

6. Uit berichtgeving van Jeugdzorg Nederland blijkt dat 75% van de jeugdzorg-

instellingen niet weet wat zij in 2015 aan inkoop door gemeenten kan verwachten. 

Deze 75% procent betreft vooral de organisaties voor Jeugd & Opvoedhulp2. Welke 

jeugdzorginstellingen in Zuid-Holland betreft dit en welke maatregelen gaat u nemen 

om het probleem op te lossen? 

 

                                                           
2 http://jeugdzorgnederland.nl/nieuws/nieuws/jeugdzorg-nederland-pleit-voor-noodwet-

transitie-jeugdzorg/ 
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Antwoord 

Het betreft alle jeugdzorgorganisaties in Zuid-Holland, zie ook het antwoord op 

vraag 3.Daarnaast kunnen jeugdzorgorganisaties zich melden bij de Transitie 

Autoriteit Jeugd (TAJ). De TAJ is door het Rijk ingesteld om partijen te helpen om 

problemen rond de inkoop van jeugdhulp op te lossen. In eerste instantie in een 

bemiddelende rol, maar in het uiterste geval kan de TAJ de Minister adviseren de 

nodige bestuurlijke maatregelen richting gemeenten te nemen. 

 

7. Wat zijn volgens het college de consequenties voor de kinderen die hulp nodig 

hebben nu er een groot verloop is van personeel en jeugdlocaties gesloten worden? 

Hoe gaat u dit probleem oplossen? 

 

Antwoord 

Zie antwoord op vraag 5. 

 

8. Wat zijn volgens het college de andere urgente knelpunten m.b.t. de overgang van de 

jeugdzorg, die voor 1 januari 2015 moeten worden opgelost, en wat gaat u hieraan 

doen? 

 

Antwoord 

De Transitiecommissie Stelselherziening Jeugd benoemt in haar vierde 

voortgangsrapportage van juni 2014 een aantal knelpunten waaronder toeleiding naar 

de jeugdzorg, zorgcontinuïteit en de stand van de informatievoorziening. Het is in 

eerste instantie aan gemeenten, VNG en Rijk om deze knelpunten op te lossen. Zie 

verder het antwoord op vraag 3. 

 

 

 

 

Den Haag, 24 september 2014 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                     voorzitter, 

 

mw. drs. J.A.M. Hilgersom           drs. J. Smit 

 

 


